

## جائزة الشارقة للتميز

### عن الجائزة

هي جائزة مخصصة للمنشآت الكبيرة (عدد موظفين 250 فما فوق) والصغيرة (عدد موظفين 9 – 49) والمتوسطة (عدد موظفين 50 – 249) من القطاع الخاص في إمارة الشارقة، حيث تركز على مساعدة هذه المنشآت وتشجيعهم لرفع مستوى الأداء وتمكين نمو الأعمال التجارية. يتم تقييم المشاركين في هذه الفئة على أساس معايير نموذج التميز المؤسسي.

### وتشمل هذه الفئة جميع القطاعات ومن بينها الجائزة:

- قطاع الصناعة
- قطاع التجارة و التجزئة
- قطاع الخدمات العقارية
- قطاع السياحة والضيافة
- قطاع التعمير والبناء
- قطاع الخدمات المالية
- قطاع المواصلات والخدمات اللوجستية
- قطاع التعليم
- قطاع الصحة
- قطاع الخدمات الرقمية

### كيفية الإشتراك:

- الدخول الى الموقع الإلكتروني [www.shjseen.ae](http://www.shjseen.ae)
- تعبئة طلب التسجيل وإضافة بيانات المنشأة
- تأكيد تسليم الطلب على الرابط المخصص في الموقع الإلكتروني

## الشروط والاحكام:

على المنشأة التي ترغب في الترشح للجائزة استيفاء الشروط التالية:

- ممارسة نشاطها الإقتصادي في اماره الشارقة
- لديها رخصة سارية المفعول وأن تكون عضواً في غرفة تجارة وصناعة الشارقة أو تملك رخصة سارية المفعول من أي هيئة منطقة حرة في الشارقة.
- مضى أكثر من ثلاث سنوات على بداية عملها
- تتمتع بوضع مالي وقانوني سليم
- تلتزم بمواعيد الجائزة النهائية
- يحق للمنشأة الإختيار بين المشاركة في فئة جائزة الشارقة للتميز أو فئة جائزة الشارقة للتميز الخليجية ولا يحق لها المشاركة في كلا الفئتين في الدورة الواحدة.
- لا تتقدم للمشاركة مرة أخرى في نفس فئة الجائزة إذا كانت من الفائزين فيها إلا بعد مرور دورتين من تاريخ حفل التكريم
- تقدم شرح مفصل وواضح عن مدى تطور وتحسن أعمالها ونتائجها منذ دورة الفوز. " يطبق فقط على المنشآت الفائزة سابقاً"
- الحصول على درجة تتعدى 350 من أصل 1000 أو نسبة 35% من أصل 100% للفوز بالجائزة وذلك بعد اعتماد لجنة التحكيم
- توفير كافة المعلومات، والملفات والوثائق التي من الممكن أن يحتاجها الفريق المقيم خلال عملية التقييم والزيارة الميدانية
- من حق الفريق المقيم طلب توثيق كافة المعلومات المذكورة في ملف التقديم الخاص بالمنشأة (مثل أدلة، كشوفات، وإثباتات).

## الوثائق المطلوبة

على المنشأة التي ترغب في الترشح للجائزة تقديم ما يلي:

- نموذج طلب التسجيل
- نسخة سارية عن رخصة مزاولة النشاط الإقتصادي

- نسخة سارية عن عضوية انتساب المنشأة
- الهيكل التنظيمي للمنشأة
- نبذة عن المنشأة
- ملف التقديم
- ملخص عن الإنجازات والنشاطات (مع إرفاق نسخ عن الوثائق المتعلقة)
- ملخص الخطط المستقبلية والتحسينات الإضافية (مع إرفاق نسخ عن الوثائق المتعلقة)

### المعايير الشكلية:

- الالتزام بالنموذج والهامش المرسل
- عدد صفحات وثيقة تقديم الطلب: 35 صفحة كحد أقصى
- الالتزام بترقيم العناوين الرئيسية والعناوين الفرعية
- اللغات: العربية/ الإنجليزية
- حجم الخط: 12
- نوع الخط: (آريال/ تايمز نيو رومان)
- لا تحسب مقسمات الصفحة من عدد الصفحات الكلي
- صفحة مقدمة
- المعايير للجداول والرسوم البيانية
- ترقيم الوثائق المرفقة



## Sharjah Excellence Award

### **About the Award**

Sharjah Chamber of Commerce and Industry has worked on developing an award to bring together large (No. of employees 250 and above) and Small (No. of employees 9 – 49) and Medium (No. of employees 50 – 249) organizations striving for sustainable excellence. The “**Sharjah Excellence Award**”, which is a not-for-profit, business excellence award committed to helping large private sector organizations in Sharjah to drive performance improvement. Participants in this category are assessed based on the organizational excellence model.

### **Sharjah Excellence Award includes all categories as:**

- Manufacturing sector
- Trade and Repairing Services sector
- Real Estate and Business Services sector
- Tourism and Hospitality sector
- Construction sector
- Financial Services sector
- Transportation and Logistics sector
- Education sector
- Health Care sector
- Digital Services sector

### **How to Apply**

- Visit our website [www.shjseen.ae](http://www.shjseen.ae)
- Fill the Registration Form
- Complete and Submit the Registration on the link specified in our website

## **Terms & Conditions**

The organization wishing to apply must meet the following terms and conditions:

- Exercise its economic activity in the emirate of Sharjah.
- Must have a valid license (based on economic activity), a membership with Sharjah Chamber of Commerce and Industry and/or a valid license from any of Sharjah Free Zone Authorities.
- A minimum of three years of operation.
- Sound and clear financial and legal standing.
- Abide by the award deadlines.
- Consider to apply for either Sharjah Excellence Award Category or Sharjah Gulf Excellence Award Category, as both applications in same cycle will not be accepted.
- Re-participation in the award is allowed after 2 cycles from date of ceremony.
- Provide a clearly detailed proposal showing the forms of progress, development and results of growth achieved since last date of winning. "Applicable to previous winners only".
- Must obtain a minimum winning score of 350 out of 1000 or 35% out of 100%, certified by the Judge Panel.
- Assessors may request supplementary data from the applicants and will conduct site visits during the evaluation period.
- Assessors reserve the right to authenticate the data provided in the submission file if required.

## **Required Documents**

The organization wishing to apply must submit the following documents:

- Registration Form.
- Valid copy of its Economic Activity License.
- Valid copy of Membership (from Sharjah Chamber of Commerce & Industry)
- Submission Form.
- Organizational structure.
- Summary of achievements, activities and accomplishments. (Copies of relevant documents to be attached).
- Future plans and further improvements. (Copies of relevant documents to be attached).

## **Writing Standards**

- Follow Format/ Margin sent.
- No. of Pages in Submission Document: 35 Pgs. max.
- Follow Heading and Sub-heading numeration.
- Language: Arabic / English.
- Font Size: 12
- Font Type: Arial/ Times New Roman.
- Dividers: Dividers do not count towards number of pages.
- Front Cover
- Standards for Charts and for Diagrams.
- Numbered Attachments.